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P r o t o k ó ł   Nr LVI/2024 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 24 kwietnia 2024r. 

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Jacek Jeżyk – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 

2) Artur Berus – Starosta Skarżyski 

3) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

4) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

5) Barbara Stachera – Sekretarz Gminy do 15.03.2019r. 

6) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

7) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

8) Monika Ceglińska – obsługa prawna UG 

9) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

10) Anna Kowalik – obsługa Rady 

11) Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

12) Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

13) Henryk Żak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 

14) Monika Łukomska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

15) Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

16) Anna Jaros-Urbaniak - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Bliżynie 

17) Agnieszka Szkurłat – Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów w Bliżynie 

18) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

19) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

20) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad LIV i LV sesji Rady. 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

         2024-2035, 

    b)  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok, 

    c) wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn oraz określenia sezonu 

         kąpielowego na rok 2024, 

    d) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  

         i  mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

4. Podsumowanie działalności Wójta i Rady Gminy za okres kadencji 2018-2024: 

     a) wystąpienie Wójta Gminy, 

     b) wystąpienie Przewodniczącego Rady, 

     c) dyskusja, 

     d) wręczenie podziękowań. 

      5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6.  Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

7.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Pięćdziesiątą szóstą i ostatnią w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził 

Jacek Krzepkowski - Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  
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Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad sesji, do którego nie zgłoszono 

żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji. 

Za przyjęciem porządku obrad LVI sesji Rady głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad LVI sesji Rady został 

zatwierdzony przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad LIV i LV sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad LIV sesji Rady, która odbyła się w dniu 11 marca 2024r. 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z LIV sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad LV sesji Rady, która odbyła się w dniu 27 marca 2024r. 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z LV sesji został przyjęty przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3  a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2024-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. W trakcie odczytywania 

nagłówka uchwały Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwała jest z dnia dzisiejszego a wpisana data 

dotyczyła projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2024-2035 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 3, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr LVI/381/2024 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2024-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 3, w związku  
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z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr LVI/382/2024 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2024 rok. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn oraz 

określenia sezonu kąpielowego na rok 2024 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn 

oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2024 głosowało 15 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr LVI/383/2024 w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Bliżyn 

oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2024. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i  mieszkaniach treningowych lub wspomaganych odczytał Michał Jędrys – 

Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i  mieszkaniach treningowych lub wspomaganych głosowało 15 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr LVI/384/2024 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

Ad. 4 i 5 

Przystępując do podsumowania działalności Wójta w okresie kadencji 2018-2024 głos zabrał 

Mariusz Walachnia – Wójt Gminy. Podziękował za współpracę radnym, którzy mimo 

sporów i dyskusji w wielu tematach na sesjach i komisjach dochodzili do porozumienia. Powitał 

także nowo wybranych radnych. Priorytetowym zadaniem do realizacji jest kanalizacja. 

Kolejnym tematem są drogi. Z nowymi inwestycjami i coraz lepszymi warunkami do 

zamieszkania w naszej gminie będzie przybywać mieszkańców. Sytuacja finansowa gminy 

znacznie się poprawiła dzięki nadpłaconym kredytom, co pozwoli następnej Radzie na 

kontynuację zadań. Podziękował wszystkim i każdemu z osobna za współpracę w mijającej 

kadencji. 

Następnie sprawozdanie z działalności Rady Gminy w kadencji 2018-2024 przedstawił Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady (sprawozdanie w załączeniu). Rada obradowała na  

56 sesjach. Podjęła w tym czasie 384 uchwały. Radni pracowali w 5 komisjach stałych. 

Kadencja 2018-2024 upłynęła w bardzo dobrej atmosferze i współpracy. Był to okres 

intensywnej i efektywnej pracy, która była możliwa dzięki zaangażowaniu i zrozumieniu oraz 

właściwemu klimatowi jaki tworzyli radni. Podziękował wszystkim za współpracę.  

Dyskusja 

Sławomir Młodawski na wstępie stwierdził, że ocenę pracy wójta i radnych wystawili 

mieszkańcy w wyborach samorządowych w dniu 7 kwietnia. Gmina przez okres kadencji 

występowała o dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych składając różne wnioski. Pozyskanie 

dotacji z Polskiego Ładu i innych programów państwa na inwestycje drogowe, kanalizacyjne, 

remonty orlików, odbudowę zabytków na terenie gminy dobrze świadczą o pracy wójta. Podział 

środków zawsze wzbudzał wiele kontrowersji wśród radnych, którzy chcieli wykonać jak 
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najwięcej inwestycji w swoich okręgach wyborczych. Także pozytywnym działaniem było 

wykonywanie zadania zimowego utrzymania dróg, chodników we własnym zakresie, choć nie 

obyło się bez problemów w początkowym okresie. Oprócz tego zadania we własnym zakresie 

wykonywano sprzątanie przystanków, prace w miejscach integracji, przy drogach gminnych, 

rowach, co przyniosło oszczędności gminie ponieważ wcześniej  prace te były zlecane firmom 

zewnętrznym. Wójt też chętnie wspierał imprezy sportowe i turystyczne. Podsumowując 

pozytywnie ocenił mijającą kadencję, mimo odmiennych zdań radnych w wielu przypadkach.  

Małgorzata Zep stwierdziła, że była to długa i trudna kadencja. Podziękowała za współpracę 

Wójtowi, Przewodniczącemu Rady, Annie Kowalik, pracownikom Urzędu, dyrektorom 

jednostek, strażakom, instytucjom pozarządowym, staroście. Temu ostatniemu szczególnie za 

wydanie decyzji w sprawie przekazania gruntów w Bugaju i Brześciu, co umożliwi budowę 

dróg. Życzyła nowym radnym, a szczególnie radnej Monice Sokołowskiej z jej okręgu 

wyborczego, życzliwości wśród ludzi i satysfakcji z pracy społecznej. Przeprosiła za to co było 

złe, a szczególnie za swoją nieobecność natomiast podziękowała za wsparcie które otrzymała 

w tym trudnym dla niej okresie. 

Następnie podziękowania w imieniu własnym i komisji złożyli Przewodniczący Komisji: 

1) Szymon Mastalerz – Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która była nową komisją.  

W okresie kadencji rozpatrzyła około 20 skarg i petycji. By je rozpatrzyć i zająć stanowisko 

komisja korzystała z pomocy prawnej i pracowników Urzędu, za co należą się im 

podziękowania. Przewodniczący Komisji podziękował także członkom tej komisji za 

merytoryczną i wnikliwą pracę. Nadmienił, że skargi były kontrolowane przez wydział 

prawny Urzędu Wojewódzkiego w wyniku której nie stwierdzono uchybień. 

2) Wiesław Gregiel – Komisji Rewizyjnej, która w okresie kadencji odbyła 36 posiedzeń,  

w tym przeprowadziła 6 kontroli. Corocznie komisja przygotowywała wniosek w sprawie 

absolutorium dla Wójta analizując sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i szeregu 

dokumentów z tym związanych. Podziękował wszystkim członkom komisji, z którymi 

pracował, a także wszystkim radnym na przestrzeni trzech kadencji, Wójtowi, 

Sekretarzowi, Skarbnikowi, pracownikom Urzędu i życzył kolejnej Radzie sukcesów  

w pracy społecznej. 

3) Krzysztof Jurek - Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, która w okresie kadencji odbyła 60 posiedzeń, w tym 10 wyjazdowych w teren. 

Komisja zajmowała się sprawami do których została powołana ale także tematyką 

wykraczającą poza jej kompetencje. Podziękował członkom komisji za rzetelną pracę na 

komisjach, pracownikom merytorycznym za zaangażowanie w sprawny przebieg prac tej 

komisji. Podziękował wszystkim za współpracę a nowym radnym, jak również tym, którzy 

uzyskali reelekcję, panu wójtowi życzył pomyślności i mądrości w podejmowaniu decyzji, 

aby ta praca przynosiła pozytywne zmiany i rozwój naszej gminy. 

4) Dorota Cukrowska - Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, która 

współpracowała z jednostkami organizacyjnymi gminy tj. placówkami oświatowymi, 

Gminnym Ośrodkiem Kultury, Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, opieką 

zdrowotną, strażą pożarną,  organizacjami pozarządowymi, policją. Podziękowała 

członkom komisji za dobrą współpracę a także wymienionym jednostkom, Wójtowi, 

Sekretarzom Gminy, Skarbnikowi i wszystkim, z którymi przyszło im współpracować. 

5) Monika Gruszczyńska - Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  

i Gospodarki Gminy, która w minionej kadencji odbyła 58 posiedzeń. Komisja ta 

zajmowała się analizą polityki finansowej gminy, w tym wydatków i wniosków składanych 

do budżetu. Komisja starała się wnikliwie analizować możliwości finansowe mieszkańców, 

aby podatki były na jak najniższym poziomie. Analizowała potrzeby gminy  

i zabezpieczenie pieniędzy aby starczyło na niezbędne wydatki. Podziękowała wszystkim 

za współpracę, za to że znaleźli czas aby praca komisji przebiegała sprawnie. 
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W dalszej części obrad Przewodniczący Rady, Wiceprzewodniczący oraz Wójt wręczyli 

podziękowania nie tylko radnym ale również sołtysom, pracownikom Urzędu, dyrektorom 

jednostek gminnych, przedstawicielom powiatu, mediom. 

Podziękowania dla Rady i Wójta za współpracę w minionej kadencji złożyli: 

1) Jacek Jeżyk – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego  

2) Artur Berus – Starosta Skarżyski 

3) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

4) Barbara Stachera – była Sekretarz Gminy  

5) Dyrektorzy szkół,  

6) Dyrektorka GOK, 

7) Janina Kołek i Agnieszka Szkurłat – była i obecna Przewodnicząca Gminnej Rady 

Seniorów, 

8) Gminny Komendant OSP, 

9) Kierownik GOPS. 

Ponadto w dyskusji głos zabrali radni: 

Małgorzata Zep podziękowała jeszcze radnemu powiatowemu Mieczysławowi Bąkowi, który 

był jedną z pierwszych osób, która okazała pomoc jeżeli chodzi o wyrobisko Wołów. Życzyła 

dużo sukcesów w kolejnej kadencji a także współpracy z drugim radnym powiatowym 

Sebastianem Siudakiem. 

Grzegorz Wróbel podziękował Sekretarzowi Michałowi Jędrysowi za duży wkład na rzecz 

kanalizacji w Gostkowie i Gilowie oraz Wójtowi za współpracę. Powołanie Michała Jędrysa 

na Sekretarza Gminy 5 lat temu było najtrafniejszym wyborem, choć nie przełożyło się to na 

wyniki wyborów zarówno sekretarza jak i jego osoby jako radnego. 

Józef Dąbrowski podziękował Wójtowi i Sekretarzowi za to, że kolejny samochód trafił do 

OSP Sorbin i Bliżyn. 

Sławomir Młodawski podziękował swoim wyborcom, którzy obdarzyli go zaufaniem  

i wybrali na radnego z okręgu Nr 2 w Bliżynie zarówno w poprzedniej jak i kolejnej kadencji. 

Podziękował wszystkim mieszkańcom za sugestie, uwagi, prośby o interwencje w różnych 

sprawach. Dalsze ich procedowanie odbywało się poprzez składanie interpelacji, które były 

przekazywane do władzy wykonawczej. Podziękował swoim kontrkandydatom w wyborach 

 7 kwietnia z którymi rywalizował o mandat radnego. Podziękował wszystkim, z którymi 

współpracował, za realizację składanych przez niego interpelacji, a także podziękował Dyrekcji 

Zakładu Linii Kolejowych w Skarżysku-Kamiennej za kompleksową wymianę przejazdu 

kolejowego na drodze powiatowej Bliżyn-Majdów wraz z chodnikiem dla pieszych oraz na 

drodze krajowej nr 42 oraz Annie Leżańskiej za położenie nakładki asfaltowej na ulicy 

Szydłowieckiej od przejazdu kolejowego do drogi krajowej 42. Kończąc podziękował 

wszystkim radnym za współpracę. 

Aneta Smulczyńska poruszyła temat finansów związanych z dietą radnego. Przez okres 5 lat 

była członkiem Komisji Budżetowej. Na sesji w dniu 14 marca 2019r. zadeklarowała kwotę 

podwyżki diety w wysokości 130zł przeznaczać na cele społeczne, na bieżące wydatki 

związane z potrzebami sołectwa Odrowążek, Kopcie. Realizując to zobowiązanie przez okres 

61 miesięcy od deklaracji ta kwota wynosiła 7.930zł. Z tych środków sfinansowała bieżące 

potrzeby w miejscach integracji w Kopciach i Odrowążku, przygotowanie maseczek podczas 

pandemii, zakup instrumentu muzycznego – trąbki dla orkiestry parafialnej czy też pomoc 

chorym dzieciom. Łącznie na te cele przeznaczyła 9.360zł. Podkreśliła dobrą współpracę  

z sołtysami oraz mieszkańcami z sołectw Odrowążek i Kopcie. Podziękowała mieszkańcom za 

wybór na kolejną kadencję i wszystkim za współpracę w minionej kadencji. 

Ad. 6 

Informacje, komunikaty oświadczenia: brak. 
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Ad. 7 

Obrady sesji trwały od godz.1400 do godz.1550. 

Pięćdziesiątą szóstą, ostatnią w kadencji 2018-2024 sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokólant 

 

Anna Kowalik 

 


